
Mesačník mesta Zlaté Moravce

V tomto čísle:
Zhodnotenie 
roka

Viceprimátor mesta Zlaté 
Moravce  Marek Holub pre nás 
zhodnotil rok 2023 z pohľadu 
samosprávy. Bol vlaňajší rok 
naozaj taký náročný, ako sa 
hovorí?

 
Čítajte na strane 2

Schválený 
rozpočet 

Zlatomoraveckí poslanci 
schvaľovali v decembri ná-
vrh rozpočtu mesta hneď 
dvakrát. Prvý pokus bol na 
9. zasadnutí zastupiteľstva v 
polovici decembra, kedy návrh 
rozpočtu neprešiel. Schváliť sa 
ho podarilo na 10. zasadnutí 
mestského parlamentu.

 
Čítajte na strane 3

Adventné 
nedele

Adventné obdobie bolo v na-
šom meste plné zaujímavých 
podujatí. Azda najvýraznejšie 
boli Vianočné trhy spojené s 
príchodom Mikuláša, no čaro 
mala každá adventná nedeľa.

 
Čítajte na strane 8,9

Inovec 
oslavuje

Okrúhle jubileum - rovných 
40 rokov od svojho založenia, 
slávil v závere roka 2023 fol-
klórny súbor Inovec. Pri tejto 
príležitosti sa v divadelnej 
sále MSKŠ uskutočnil sláv-
nostný program

 
Čítajte na strane 10
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Mesto Zlaté Moravce má v pláne v roku 2024 zaviesť 
platené parkovacie miesta na viacerých vybraných 
úsekoch. 

Zlatomoraveckí poslanci 
schválili na 9. zasadnutí 
Mestského zastupiteľstva v 
Zlatých Moravciach, kona-
nom dňa  14. decembra 2023, 
návrh na zavedenie spoplat-
neného parkovného. To sa 
dotýka štyroch lokalít: Ulica 
Sama Chalupku (34 miest), 
Ulica Janka Kráľa (70 miest), 
Migazziho ulica (11 miest) 
a parkovisko pred budovou 
hlavnej pošty (50 miest). Spo-
platnených tak bude dokopy 
až 165 parkovacích miest. 

Platiť za parkovanie sa bude 
v pracovných dňoch v čase 
od 8.00 hod. do 17.00 hod., v 
sobotu od 8.00 hod. do 12.00 

hod., okrem dní pracovného 
pokoja a sviatkov. 

Po d ľ a  s c hv á l e n é h o 
Všeobecného záväzného 
nariadenia o dočasnom 
parkovaní motorov ých 
vozidiel na vymedzenom 
území Mesta Zlaté Moravce 
bude prvá polhodina státia 
na spomínaných lokalitách 
bez platenia. Toto sa dá ale 
využiť len jedenkrát denne. 
Následne každá jedna za-
čatá hodina parkovného sa 
bude spoplatňovať sumou 
50 centov. 

Uhrádzať parkovné sa bude 
prostredníctvom parkova-
cích automatov, webovej 

aplikácie alebo prostredníc-
tvom mobilného telefónu 
formou SMS-ky.

Mesto má v pláne vydávať 
aj zvýhodnené takzvané re-
zidentské karty. „Tieto karty 
sa budú vydávať na základe 
písomnej alebo online žia-
dosti. Platnosť karty je jeden 
rok. Cena za kartu sa pohy-
buje od 100 eur – 500 eur,“ 
informuje magistrát. 

Platené parkovné by sa 
malo v Zlatých Moravciach 
zaviesť najskôr začiatkom júla 
2024. Magistrát upozorňuje, 
že ide len o prvú etapu pro-
jektu spoplatnenia parkov-
ného. V budúcnosti by mali 
pribudnúť i ďalšie lokality. 

 

Peter Klimant

Mesto zavedie platené parkovacie 
miesta na viacerých lokalitách
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Viceprimátor mesta Zlaté Moravce Marek Holub pre nás 
zhodnotil rok 2023 z pohľadu samosprávy. Bol vlaňajší 
rok naozaj taký náročný, ako sa hovorí? 

„V skratke by som to zhodno-
til tak, že to bol ťažký rok. Bol 
problém zostaviť rozpočet na 
rok 2023. To súviselo hlavne s 
problémom zvýšenia cien ener-
gií a s tým, že na samosprávy 
prechádzajú kompetencie, ale 
nie je to zohľadnené finanč-
ne. Takže sa musíme s týmito 
problémami boriť,“ zhodnotil 
Holub. Ako ďalej povedal, 
mesto realizovalo rôzne pro-
jekty, ktoré musela samospráva 
spolufinancovať, a to sa muselo 
finančne vykrývať. „Množstvo 
tých projektov je postavených 
tak, že my vybudujeme alebo 
niečo spravíme a až následne, 
keď to vydokladujeme, dosta-
neme finančné prostriedky 
naspäť z rôznych fondov.  
Takže počas tejto doby musíme 
my suplovať dané finančné 
prostriedky pomocou prekle-
novacích úverov, ktoré nám 

v rozpočte je vidieť a potom 
máme problém so zostavením 
toho rozpočtu. Nakoniec sa to 
podarilo pre rok 2023, aj keď to 
chvíľu trvalo,“ povedal. 

Investície hlavne do 
budov
Holub prezradil, že samosprá-

va sa v minulom roku najviac 
sústredila na svoje budovy, 
ktoré boli dlhé roky zanedbá-
vané. „Veľa projektov bolo za-
meraných na školy a škôlky, ale 
napríklad aj Denný stacionár, 
ktorý stojí vedľa polikliniky. Som 
rád, že ten projekt sa aktuálne 
dokončuje a v roku 2024 sa 
stacionár rozbehneme a bude 
funkčný. Potom ďalší z nároč-
ných projektov bola napríklad 
výstavba kompostárne. Tam 
bolo tiež viacero problémov 
počas realizácie projektu, ale 
sme sa s nimi popasovali. Ďalší 

projekt, ktorý rozbiehame, je 
Župný dom. Teraz sme v štá-
diu, že sme spracovali archi-
tektonický historický výskum. 
Ďalším krokom bude projek-
tová dokumentácia, ktorá keď 
bude spravená, tak následne sa 
môžeme uchádzať o finančné 
prostriedky. Ministerstvo kul-
túry sme opakovane žiadali 
aj o peniaze na rekonštrukciu 
Kaštieľa Migazziovcov, tam sme 
ale zakaždým boli žiaľ neúspeš-
ní,“ hovorí Holub.

Zadlženosť mesta
S viceprimátorom Holubom 

sme sa bližšie pozreli aj na fi-
nančný stav mesta v roku 2023, 
konkrétne sme sa pýtali na 
zadlženosť Zlatých Moraviec. 
„Celková suma dlhu je 45 %  zo 
skutočných bežných príjmov 
predchádzajúceho rozpoč-
tového roka, za 2022. Samo-
správa môže ísť do zadlženia 
až do výšky 60 %, to je strop. 
V prípade, že dosiahne 50 %, 
tak musí urobiť určité opatrenia, 

nahlásiť to na ministerstvo a 
spraviť konkrétne kroky, aby sa 
výška dlhu znížila. Tým, že my 
mesačne splácame tie dlhy, tak 
zadlženosť nám postupne kle-
sá. Tam nám vstupujú také veci 
ako bývalá mestská nemocni-
ca, ktorej dlhy stále splácame. 
Okrem toho sú aj ďalšie úvery, 
ktoré sa brali kvôli spolufinan-
covaniu rôznych projektov z 
európskych fondov,“ vyjadril sa 
k zadlženosti. 

S viceprimátorom Marekom 
Holubom sme sa rozprávali aj o 
ďalších zaujímavých témach tý-
kajúcich sa nášho mesta. Celý 
rozhovor si môžete vypočuť 
na podcaste zlatemoravce.
info:

Peter Klimant

Rok 2023 z pohľadu viceprimátora Mareka Holuba 

Darcovia zo Zlatých Moraviec a okolia mali možnosť 
opäť darovať krv. V prvej polovici decembra sa u nás 
konala tradičná Kvapka krvi. Darovať najvzácnejšiu 
tekutinu prišlo viac ako dvadsať ľudí.

Kvapka krvi sa uskutočnila v 
pondelok 11. decembra 2023 
v dopoludňajších hodinách 
v priestoroch Mestského 
strediska kultúry a športu 
Zlaté Moravce.

Darovať krv mohol prísť 
každý občan vo veku od 18 až 
do 65 rokov, ktorý sa cítil byť 
zdravý. Odber vykonali pra-
covníci Národnej transfúznej 
služby, pracovisko Nitra. Podľa 
vyjadrenia Lýdie Tábiovej, ve-
dúcej sestry a koordinátorky 

mobilných odberov, darovať 
krv prišlo 26 darcov, z toho 
boli dvaja prvodarcovia. 

Kvapka krvi sa v Zlatých Mo-
ravciach konáva pravidelne. 
Zväčša jedna v lete a druhá 
v zime. „Darovanie krvi je 
skutočným „darom života", 
ktorý zdravý jedinec môže 
poskytnúť ľuďom chorým a 
po úrazoch. Je to veľmi pro-
spešný, bezpečný a jedno-
duchý humánny krok. Jeden 
odber krvi môže zachrániť 

až tri ľudské životy,“ uvádza 
Národná transfúzna služba, 
podľa ktorej sa krv  dá získať 
len darovaním a každé dve 

sekundy niekto potrebuje 
túto vzácnu tekutinu.

Peter Klimant

Kvapka krvi v Zlatých Moravciach

Zuzana Molnárová, riaditeľka ZUŠ Zlaté Moravce
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Zlatomoraveckí poslanci schvaľovali v decembri návrh 
rozpočtu mesta hneď dvakrát. Prvý pokus bol na 9. za-
sadnutí zastupiteľstva v polovici decembra, kedy návrh 
rozpočtu neprešiel. Schváliť sa ho podarilo na 10. zasad-
nutí mestského parlamentu, ktoré sa konalo vo štvrtok 
28. decembra 2023. 

Za prvý predložený návrh 
rozpočtu mesta na rok 2024 
na 9. zasadnutí hlasovali len 
traja poslanci. Traja boli proti 
a zvyšných osem prítomných 
poslancov sa zdržalo a návrh 
tým nepodporilo. Dôvodom 
boli predchádzajúce body 
rokovania. „Pred hlasovaním 
o rozpočte boli ďalšie body na 
schválenie VZN-iek o zvýšení 
daní. Tieto návrhy neprešli. 
To znamená, že keby sme 
schválili rozpočet, tá príjmová 
časť by bola nenaplnená kvôli 
tým daniam. Tým pádom taký 
rozpočet by nebol použiteľný 
a musel by sa v januári hneď 
upravovať, preto sme sa roz-
hodli po porade s poslancami, 
že tento návrh nepodporíme,“ 
vyjadril sa poslanec a vicepri-
mátor mesta Marek Holub. 
Rovnaký argument mal aj 
poslanec Ján Fintor. „Kvôli ne-
dostatočnému počtu hlasov 
sme neschválili dôležité VZN, 
ktoré nadväzovali na príjmovú 
časť rozpočtu. Daný rozpočet 

by nebol vyrovnaný a musel 
by sa upravovať,“ uviedol.

Mesto by prišlo 
o státisíce eur 
Keby návrh rozpočtu zostal 

neschválený, mesto by od za-
čiatku roku 2024 vstúpilo do 
rozpočtového provizória, Zla-
té Moravce by sa tak nemohli 
zapájať do rôznych výziev na 
získanie dotácií z eurofondov. 
Prísť by tak mohli o státisíce 
eur. To bol aj hlavný argument, 
prečo bolo na základe výzvy 
skupiny poslancov zvolané 
10. zasadnutie Mestského 
zastupiteľstva v Zlatých Mo-
ravciach, tesne pred koncom 
roka 2023. 

Poslanci, ktorí predchádza-
júce rokovanie hlasovali proti 
rozpočtu i proti navyšovaniu 
mestských daní, boli otvo-
rení diskusii. „Keď to bude 
riadne vysvetlené a bude 
to logicky zdôvodnené, tak 
prehodnotím ten svoj postoj 
a budem zvažovať, že budem 

hlasovať za,“ vyjadril sa pred 
hlasovaním poslanec Ľuboš 
Orolín. Pridala sa k nemu aj 
poslankyňa Ivona Vicianová. 
„Občania musia vedieť, prečo 
toto zastupiteľstvo je znova 
zvolané, aké je dôležité pre 
mesto, aby bol ten rozpočet 
schválený,“ povedala. 

Následne sa slova ujal pri-
mátor Dušan Husár. Prítom-
ným poslancom a občanom 
vymenoval všetky projekty, 
ktoré by boli ohrozené, ak by 
návrh rozpočtu na rok 2024 
nebol schválený. Šlo najmä 
o rekonštrukcie budov, ciest  
a chodníkov vo vlastníctve 
mesta Zlaté Moravce, ale aj 
napríklad projekt kanalizácie 
v mestskej časti Prílepy.

Poslanci boli za
Primátor svojimi argumentmi 

poslancov presvedčil. Najskôr 
sa hlasovalo o dvoch VZN-
kách na zvýšenie mestských 
daní – daň z nehnuteľnosti, 
daň za psa, daň za predajné 
automaty a daň za nevýherné 
hracie prístroje, okrem toho 
sa hlasovalo aj o zvýšení po-
platku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady. 
Oba návrhy prešli. Podrobnejší 
prehľad všetkých zmien, ktoré 
tieto dve schválené VZN-ká 
obsahujú vám prinesieme vo 
februárovom čísle Tekovských 
novín. 

Po odhlasovaní navyšovania 
daní sa pristúpilo k samot-
nému rozpočtu na rok 2024 
s výhľadom na roky 2025 a 
2026. I ten bol poslancami 
mesta nakoniec schválený. 
Zlaté Moravce tak vstúpili 
do nového roka s platným 
rozpočtom.

Rozpočet pre rok 2024 bol 
zostavený ako vyrovnaný. 
Príjmy a rovnako i výdavky sú 
celkovo vyčíslené na sumu 17 
621 259 eur.

 
Peter Klimant

Poslanci schválili rozpočet mesta na rok 2024, 
hlasovali o ňom na dvakrát
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Svoje rozhodnutie oznámila poslancom a občanom na 
10. zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Zlatých Morav-
ciach, konanom vo štvrtok 28. decembra 2023.

Zita Koprdová informovala, 
že dňa 21. decembra 2023 
odovzdala na podateľni 
mestského úradu oznámenie 
o vzdaní sa funkcie hlavnej 
kontrolórky mesta Zlaté 
Moravce. Urobila tak v súla-
de so zákonom o obecnom 
zriadení ku dňu 31. decem-
bra 2023. „Urobila som tak 
z dôvodu menovania mojej 
osoby do funkcie prednostky 
Okresného úradu v Zlatých 
Moravciach,“ povedala s tým, 
že výkon hlavnej kontrolórky 
jej zanikol dňom vzdania sa 
funkcie. 

„Chcela by som využiť túto 
príležitosť na to, aby som sa 
poďakovala vedeniu mesta, 
všetkým vedúcim oddelení 
a v neposlednom rade aj 
poslancom mestského za-
stupiteľstva za spoluprácu a 
za priateľstvo a zároveň im 
chcem popriať šťastnú ruku 
pri výbere nového hlavného 
kontrolóra mesta Zlaté Morav-
ce. Želám všetkým do nového 
roku veľa pevného zdravia a 
trvalého šťastia,“ popriala 
Koprdová. 

Zita Koprdová zastávala 
funkciu hlavnej kontrolórky 

mesta Zlaté Moravce od 1. 
decembra 2020. Jej funkčné 
obdobie malo trvať do 30. no-
vembra 2026. Poslanci si zvolia 

nového hlavného kontrolóra v 
priebehu roku 2024. 

Peter Klimant

Zita Koprdová sa vzdala funkcie hlavnej  
kontrolórky mesta Zlaté Moravce

Zlatomoravecké Mestské stredisko kultúry a športu sa 
môže pochváliť novým osvetlením a ozvučením. Príspev-
ková organizácia mesta získala na tento projekt dotáciu.

O získaní dotácie informo-
vala Miroslava Kováčová, ve-
dúca Oddelenia strategických 

činností na Mestskom úrade v 
Zlatých Moravciach. „Minister-
stvo investícií, regionálneho 

rozvoja a informatizácie SR, 
v zastúpení Ministerstvom 
kultúry SR, poskytlo Mest-
skému stredisku kultúry a 
športu v Zlatých Moravciach 
nenávratný finančný príspe-
vok vo výške 199 230,15 eur 
na projekt „Podpora udrža-
teľnosti a odolnosti kultúr-
nych inštitúcií v súvislosti 
s pandémiou COVID-19“,“ 
uviedla. 

Ako ďalej povedala, projekt 
bol zameraný na výmenu 
a doplnenie svetelného 
scénického vybavenia so 
zachovaním pôvodných 
elek tr ick ých roz vodov 
a doplnenie kvalitného 
zabudovaného ozvučenia 
a inštaláciu germicídnych 
žiaričov do priestorov sály 

a šatní. „Celkové náklady 
projektu predstavujú sumu 
239 675,04 eur,“ dodala Ko-
váčová. 

„Sme veľmi radi, že sa nám 
podarilo získať túto dotáciu 
a zrealizovať daný projekt. 
Návštevníci Mestského stre-
diska kultúry a športu budú 
mať vďaka projektu oveľa 
väčší kultúrny zážitok, čo 
sa osvetlenia i zvuku týka. 
Okrem toho pribudli i ger-
micídne žiariče, ktoré budú 
zabezpečovať ochranu pred 
šírením vírusov a baktérií v 
sále i v šatniach,“ povedala 
riaditeľka MSKŠ Simona Ho-
lubová. 

 
Peter Klimant

Nové vybavenie v Mestskom stredisku kultúry  
a športu
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Mesto Zlaté Moravce získalo dotáciu vo výške viac ako 
700-tisíc eur určenú na rozšírenie kapacít a prístavbu 
jedálne Materskej školy Kalinčiakova. 

Podľa slov Miroslavy Ko-
váčovej, vedúcej Oddelenia 
strategických činností na 
Mestskom úrade v Zlatých 
Moravciach, sprostredko-
vateľský orgán Minister-
stvo vnútra SR, konajúci 
v mene Ministerstva práce, 
sociálnych vecí a rodiny SR 
poskytlo mestu Zlaté Mo-
ravce nenávratný finančný 
príspevok na projekt „MŠ 
Kalinčiakova – rozšírenie 
kapacít a prístavba jedálne“ 
vo výške 710 996,92 eur. 

„ Pre dm eto m p ro j ek -
tu bola v roku 2023 

rekonštrukcia a prístavba 
budovy za účelom rozšíre-
nia kapacity materskej školy 
s cieľom pokryť potreby 
v oblasti výchovy a vzde-
lávania detí v predškolskom 
veku. V rámci prístavby 
bola navrhnutá jedáleň, 
odpočinková miestnosť – 
spálňa, denná miestnosť 
pre deti – herňa, šatňa, wc 
a nová umyváreň. Vybave-
nie miestností nábytkom, 
didaktickými prostriedkami, 
IKT technikou a vonkajšími 
hernými prvkami,“ poveda-
la Kováčová. 

Ako ďalej uviedla, celkové 
stavebné práce predstavujú 
sumu vo výške 717 481, 26 
eur a vybavenie materskej 

školy 76 688,60 eur. Rozdiel 
finančných prostriedkov bol 
hradený z rozpočtu mesta. 

Peter Klimant

Dotácia pre rozšírenie kapacít a prístavbu  
jedálne Materskej školy Kalinčiakova 

Tekovské noviny v spolupráci s Mestským strediskom 
kultúry a športu a webom zlatemoravce.info spúšťajú 
nové podcasty. Prvé rozhovory sú už vonku. Dozviete sa 
v nich veľa zaujímavého zo života v Zlatých Moravciach.

Novinka, aká tu ešte nebo-
la. Zlaté Moravce majú svoje 
vlastné podcasty. Čo je to 

podcast? Jedná sa o zvukové 
záznamy rozhovorov ulože-
ných na internete. Vypočuť si 

tak môžete pútavé debaty so 
zaujímavými Zlatomoravčan-
mi priamo vo svojom mobile, 
tablete či počítači. V prvom 
podcaste sme vyspovedali 
vedúceho Kina Tekov Sta-
nislava Ivanoviča, ktorý nám 
prezradil rôzne zaujímavosti z 
jeho kinárskeho fachu. Okrem 
neho sme k mikrofónu pozvali 
i viceprimátora mesta Zlaté 
Moravce Mareka Holuba, ktorý 
zhodnotil rok 2023 z pohľadu 
samosprávy, no bavili sme sa 
aj o jeho osobnom živote. Po-
stupne budú pribúdať ďalšie a 
ďalšie rozhovory so známymi 
a menej známymi osobnos-
ťami nášho mesta. Každé dva 
týždne plánujeme uverejniť 

jeden nový rozhovor o dĺžke 
približne 30 minút. Dostupné 
sú na Spotify, Apple podcast, 
Podmaz.sk a zlatemoravce.
info.

Zlatomoravecké podcasty 
nájdete na tomto odkaze: 

zlatemoravce.info/pod-
casty-zlate-moravce-info/

 
Peter Klimant

Na internete sú dostupné podcasty so zaujímavými 
Zlatomoravčanmi
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V Zlatých Moravciach sa uskutočnilo tradičné Vítanie 
detí do života. Slávnosť sa konala v sobotu  16. decem-
bra 2023 v obradnej sále Mestského strediska kultúry 
a športu.

Slávnosť vítania novonaro-
dených detí pochádzajúcich 
z mesta Zlaté Moravce začala 
o 14.00 hodine. Celkovo bolo 
pozvaných 67 detí so svojimi 
rodičmi. Šlo o deti narodené 
od začiatku apríla do konca 
októbra 2023.

V úvode všetkých prítom-
ných privítal primátor Zlatých 
Moraviec Dušan Husár. Vo 
svojom príhovore rodičom 
pripomenul, že ich deti sú 
ich budúcnosťou a zároveň 
i budúcnosťou nášho mesta 

a národa. Vyzdvihol fakt, že 
dobrá výchova je nesmierne 
dôležitá, pretože jedného dňa 
ju ony  budú odovzdávať ďalej 
ďalším generáciám.

„Milí rodičia, želám vám, aby 
vaše deti boli zdravé, silné, 
aby prežili radostné detstvo. 
Prijmite odo mňa i v zastú-
pení mesta Zlaté Moravce k 
narodeniu vašich detí srdečné 
blahoželanie, veľa šťastia, ro-
dinnej pohody a trpezlivosti 
pri výchove vašich detí, aby 
vám v živote priniesli radosť 

a všetku starostlivosť, ktorú 
im venujete, nech vám mno-
honásobne vrátia,“ zaprial 
primátor Husár.

Po príhovore primátor osob-
ne poblahoželal každému 

jednému rodičovi a odovzdal 
im i menšiu pozornosť.

 
 

Peter Klimant

Vítanie detí do života v Zlatých Moravciach

Nemocnica AGEL Zlaté Moravce uplynulé dva mesiace 
pracovala na revitalizácii priestorov telocvične, ktorú 
využívajú prevažne pacienti nelôžkového oddelenia fy-
ziatrie, balneológie a liečebnej rehabilitácie. Investovala 
do nej viac ako 7-tisíc eur. 

S cieľom zabezpečiť vyššie 
pohodlie, bezpečnosť aj kom-
fort pre klientov a pacientov 
počas cvičenia vykonala 
Nemocnica AGEL Zlaté Mo-
ravce rozsiahlu revitalizáciu 
priestorov telocvične. Miesto 
v suteréne pavilónu interných 

disciplín so starým vybavením 
sa s použitím moderných 
materiálov a čistých línií pre-
menilo na atraktívny priestor. 

V rámci revitalizačných 
prác nemocnica zabezpečila 
chemickú injektáž, vďaka 
ktorej je miestnosť odolná 

voči vlhkosti. Betónová kon-
štrukcia ošetrená injektážou 
je nepriepustná voči tlakovej 
vode, chemikáliám aj iným 
produktom. Povrchy stien boli 
opravené a následne natreté 
antibakteriálnym náterom. 
Nový ochranný náter bol 
použitý aj na radiátory, dvere 
a zárubne. Staré koberce na-
hradila moderná zateplená 
vinylová podlaha, ktorá je 
nielen vyhovujúca z hygie-
nicko-epidemiologického 

hľadiska, ale plní aj estetickú 
funkciu. 

„Viac ako sedemtisícová in-
vestícia zahŕňa aj kompletnú 
výmenu nábytku a zdravo-
techniky, čo zvyšuje štandard 
a útulnosť priestoru,“ dodáva 
riaditeľka Nemocnice AGEL 
Zlaté Moravce MUDr. Nina 
Horniaková.

 
 

Mgr. Eva Peterová,
hovorkyňa AGEL SK

Telocvičňa Nemocnice AGEL Zlaté Moravce  
dostala moderný šat
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Pri Kostole Božského srdca Ježišovho v Zlatých Mo-
ravciach pribudlo vianočné osvetlenie na ihličnatom 
stromčeku. O jeho inštaláciu sa pričinilo Občianske zdru-
ženie Platan.  

Svetlo bolo na stromček in-
štalované týždeň pred vianoč-
nými sviatkami. „Rozhodli sme 
sa ozdobiť tento stromček 
vianočnými svetlami, nakoľko 
obyvateľom tunajšieho sídlis-
ka chýbalo na tomto mieste 
niečo vianočné. Celý projekt 
financovalo Občianske zdru-
ženie Platan, za ktorým stojí 
poslankyňa mesta Klaudia 

Ivanovičová. Zároveň ďaku-
jem Technickým službám za 
pomoc pri inštalácii svetielok 
a pánovi Dávidovi Kuklovi za 
promptné vybavenie našej 
požiadavky so svetlami,“ po-
vedala riaditeľka Mestského 
strediska kultúry a športu v 
Zlatých Moravciach Simona 
Holubová. 

„Som nesmierne rada, že 

sme urobili veľkú radosť de-
ťom i dospelým, ktorí mali 
požiadavku, aby sme tieto 
svetlá pri kostole zadovážili. 
Dúfam, že ich budú tešiť celé 

sviatky,“ vyjadrila sa Klaudia 
Ivanovičová, ktorá stála za 
celým projektom. 

Peter Klimant

Pri „dolnom“ kostole pribudli vianočné svetlá na 
stromčeku

Atmosféra týchto dní je plná spomienok i očakávaní,  
ich okúzľujúce čaro sa nedá ničím nahradiť ani napodob-
niť. Je to obdobie, kedy je príležitosť zastaviť sa, stíšiť sa 
a pozrieť sa do hĺbky svojej duše,ale aj zaspomínať na 
prežitie tohto  roka. 

 Členky rady  ZO Zväzu Diabe-
tikov Slovenska v Zlatých Mo-
ravciach sa stretli a zhodnotili 
plnenie plánu našej organizácie 
za rok 2023. Predsedníčka  ZO 
ZDS v Zlatých Moravciach pani 
Gubová ocenila  prácu výboru 
a poprial veľa úspechov v ďal-
šej práci   a  zdravia všetkým 
členom. Diabetes mellitus je 
ochorenie, ktoré so sebou 
prináša mnohé obmedzenia v 
každodennom živote a s nimi 
spojené nežiaduce zdravotné 
komplikácie s možným dopa-
dom na spoločnosť. Aby sme im 
mohli do značnej miery predísť, 
je potrebné úspešne zvládať 
jeho liečbu a udržať hodnoty 
cukru v krvi čo najbližšie k 
hodnotám zdravej populácie. 
K tomu prispievajú aj akcie or-
ganizované pre našich členov 
zväzu diabetikov  .

Veľkú pozornosť venujeme 

najmä edukačným prednáš-
kam. Pani Eva Pacalajová nám 
každoročne sprostredkováva 
novinky z odboru diabetológie, 
opakuje zásady stravovania a 
životného štýlu diabetika, je 
nápomocná pri edukácii  u no-
vovzniknutých  ochoreniach i 
pridružených komplikáciách. 
Praktickú ukážku starostlivosti o 
nohy diabetika  nám predviedla 
pani Eva Košútová. Pútavú pre-
zentáciu z oblasti farmakológie 
nám predniesla pani magistra  
Pharm. Anna Pacalajová, ho-
vorila o interakcii liekov a ako 
im predísť. I v tomto roku naši 
členovia absolvovali   relaxačno 
– rekondičné, edukačné pobyty 
v rôznych termínoch počas ce-
lého roka v Žiarskej doline a v 
Demänovskej doline v jarnom 
i  jesennom termíne.I členovia 
ZO ZDS zo Zlatých Moraviec 
sa zúčastnili rekondičného 

pobytu pri mori v Taliansku, 
ktorý si zorganizovala naša orga-
nizácia vo svojej réžii. V októbri 
Mesiaca úcty k starším sme mali  
posedenie  pre  našich  členov 
– jubilantov s občerstvením, na 
ktorom sme si malou pozor-
nosťou uctili ich tohtoročné 
životné jubileum. Pozvanie 
prijal aj pán primátor PaedDr.  
Dušan Husár, ktorý odovzdal 
jubilantom malé vecné darčeky. 
V novembri máme my diabetici 
svoj sviatok, a to 14.11 – Deň 
diabetikov. Pani Gubová Anna 
a pani Mgr. Siklenková Helena 
v tento deň odpichovali glyké-
mie v priestoroch  interného 
pavilónu Nemocnice AGEL 
Zlaté Moravce. Uskutočnili 104 
meraní . Pri tejto príležitosti sa už 
niekoľko rokov koná podujatie 
DIA FEST. V tomto roku to bolo 
v sobotu 11.11.2023 v Banskej 
Bystrici. Podujatia sa zúčastnilo 
49  našich členov a myslím si, že 
nikto neľutuje. Vypočuli sme si  
prednášky známych odborní-
kov na rôzne zaujímavé témy, 
oboznámili sme  sa s novými 
výrobkami pre diabetikov a kto 

chcel mohol si  dať  odmerať 
glykémiu, tlak. V decembri sme  
pripravili predvianočné posede-
nie s občerstvením,  bohužiaľ, 
bez kultúrneho vystúpenia, 
nakoľko ochoreli účinkujúci,  
no spevom   našich  členov 
sme si spríjemnili posedenie 
pri stromčeku. Každý prítomný 
člen bol obdarovaný malým 
predvianočným darčekom. 
Vianočné pečenie sme si  pre-
počítali na SJ a s radosťou sme 
skonštatovali, že i my diabetici 
môžeme vianočné dobroty, len 
treba vedieť kedy, koľko a čo 
obsahujú. Je na našich členoch, 
aby zhodnotili našu celoročnú 
prácu, či boli s nami spokojní, 
čo by sme ešte mali zlepšiť a po-
dobne. Uvítaním nového roka 
2024 prichádzajú nové výzvy a 
my sa na ne tešíme.  

Želáme vám,  milí naši členo-
via, ale aj všetkým obyvateľom 
okresu Zlaté Moravce a našim 
sympatizantom,  požehnané 
Vianoce a šťastný, v zdraví 
prežitý celý  nový rok 2024!

ZO ZDS Zlaté Moravce

ZO ZDS Zlaté Moravce opäť aktívna v roku 2023
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Adventné obdobie bolo v našom meste plné zaujíma-
vých podujatí. Azda najvýraznejšie boli Vianočné trhy 
spojené s príchodom Mikuláša, no čaro mala každá ad-
ventná nedeľa. 

Mesto Zlaté Moravce v spo-
lupráci s Mestským stredis-
kom kultúry a športu (MSKŠ) 
pripravili v mesiaci december 
sériu kultúrnych podujatí pod 
názvom Adventné nedele. 
Každú nedeľu počas adventu 
sa zapálila nová sviečka na ad-
ventnom venci nášho mesta, 
ktorý bol  umiestnený na fontá-
ne na Námestí Andreja Hlinku. 
Zapaľovanie sviec bolo spojené 
s kultúrnym programom. 

O výzdobu  adventného ven-
ca sa postarali už druhý rok po 
sebe žiaci Základnej umeleckej 
školy v Zlatých Moravciach.

Posvätenie venca
Prvú sviečku sme zapálili 

v nedeľu  3. decembra 2023 
o 15.00 hodine. Pred jej za-
pálením bol adventný veniec 
posvätený dekanom Petrom 
Štálnikom. Okrem toho posvä-
til aj nový drevený betlehem 
nachádzajúci sa na námestí. 
Aktu sa zúčastnil i Ondrej Bara-
nec, kaplán Cirkevného zboru 
ECAV Zlaté Moravce. „Som 
veľmi rád, že aj tento rok som 
mohol požehnať adventný 
veniec. Vieme, že tento veniec 
nám pripomína štyri adventné 
nedele, ktoré  nás čakajú, kým 

budeme sláviť vianočné sviat-
ky, ktoré sú oslavou narodenia 
Ježiša Krista,“ povedal Štálnik. 

Po akte požehnania prišla na 
rad kultúra. So svojím progra-
mom vystúpil Folklórny súbor 
Tribeč. 

Vianočné trhy 
a Mikuláš
Počas druhej adventnej ne-

dele bolo Námestie Andreja 
Hlinku zaplnené stánkami s 
vareným vínkom, kapustnicou 
a remeselnými výrobkami. 
Mesto v spolupráci s mest-
skými podnikmi a PFA FC 
ViOn usporiadalo ďalší ročník 
Vianočných trhov. Otvorené 
boli od 13.00 hodiny. 

Výťažok z predaja občer-
stvenia v réžii MSKŠ a PFA FC 
ViOn bol po akcii darovaný 
Základnej organizácii Jednoty 
dôchodcov Zlaté Moravce. 
„Nakoľko v Zlatých Morav-
ciach máme veľmi aktívnych 
dôchodcov, stále sa stretávajú, 
chodia na rôzne výlety, preto 
sme sa rozhodli podporiť ich 
základnú organizáciu. Vyzbie-
raná suma bola rovných 500 
eur,“ povedala riaditeľka MSKŠ 
Simona Holubová. 

„Ďakujem veľmi pekne za 
tento príspevok v mene 
výboru našej organizácie 
a v mene všetkých členov 
Jednoty dôchodcov Zlaté 

Adventné nedele v Zlatých Moravciach

Prvá adventná nedeľa. 

Prvá adventná nedeľa. 

Prvá adventná nedeľa. Druhá adventná nedeľa. 

(pokračovanie na str. 9)
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Moravce. Sme radi a šťastní, že 
sme to dostali a využijeme to 
v roku 2024 pre aktivity našich 
členov,“ poďakovala Božena 
Kapolková, členka výboru ZO 
JDS ZM. Darované peniaze 
si Kapolková prevzala počas 
tretej adventnej nedele. 

Na trhoch boli prítomné i 
nafukovacie atrakcie - posta-
vičky snehuliakov a ozdobná 

vstupná brána. Tieto vianočné 
doplnky zafinancovalo OZ 
Platan v zastúpení Klaudie 
Ivanovičovej.

Spev, folklór i skauti
Tretia adventná nedeľa 

bola okrem kultúrnej časti 
obohatená aj o odovzdávanie 
šeku pre JDS Zlaté Moravce. 
Vystúpil zmiešaný spevácky 
zbor Carmina Vocum. V ich 

podaní sme si mohli vypočuť 
viaceré vianočné piesne. 

Posledná adventná svieca 
sa zapaľovala jeden deň pred 
Štedrým dňom, v sobotu 
23. decembra 2023 o 15.00 
hodine. Vystúpil tu Folklórny 
súbor Inovec. Prišli i slovenskí 
skauti, ktorí so sebou doniesli 
Betlehemské svetlo. 

„Adventné nedele 2023 
dopadli na výbornú. Počasie 

nám prialo, záujem ľudí bol 
obrovský a myslíme, že sme 
Zlatomoravčanom príjemne 
obohatili adventné chvíle. Už 
teraz sa tešíme na Adventné 
nedele 2024,“ zhodnotilo na 
záver vedenie MSKŠ Zlaté 
Moravce. 

 
 
 

Peter Klimant

Druhá adventná nedeľa. Druhá adventná nedeľa. 

Druhá adventná nedeľa. Tretia adventná nedeľa. 

Preberanie šeku pre JDS. Skauti priniesli Betlehemské svetlo.

(pokračovanie zo str. 8)
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Okrúhle jubileum - rovných 40 rokov od svojho zalo-
ženia, slávil v závere roka 2023 folklórny súbor Inovec. 
Pri tejto príležitosti sa v divadelnej sále Mestského stre-
diska kultúry a športu v Zlatých Moravciach uskutočnil 
slávnostný program pod názvom "Zatancuj si s nami".

Koncert sa konal v sobotu  
2. decembra 2023 so začiat-
kom o 17.00 hodine. Talento-
vaní folkloristi tu predviedli 
svoje umenie. Mohli sme vi-
dieť tance a spevy od regiónu 
Tekov až po oblasti východ-
ného Slovenska. Program bol 
obohatený o dokumentárne 
videá zachytávajúce históriu 
súboru. 

„Folklórny súbor Inovec sa 
dožil 40 rokov. Je to možno 
najdlhšie trvajúce teleso v 
okrese Zlaté Moravce. Chceme 
si týmto vystúpením pripo-
menúť toto jubileum a osláviť 
ho,“ hovorí vedúci FS Inovec 
Radovan Bakaľár. 

„Folklórny súbor Inovec 
vznikol v roku 1983. Ja sám tu 
fungujem už 33 rokov. Máme 
za sebou vyše tisíc vystúpení, 
vyše 50 zahraničných zájazdov, 

boli sme v Európe, Afrike, Ázii. 
Máme naozaj bohatú histó-
riu. Najväčší úspech je ale pre 
nás to, keď sa ľuďom páčime, 
zatlieskajú nám a pozvú nás k 
sebe znova,“ povedal Bakaľár. 

Slávnostného koncertu sa 
zúčastnil aj jeden z prvých 
vedúcich súboru pán Cyril 
Lazúr, ktorý si zaspomínal 
na začiatky Inovca. „Keď 
som prišiel do súboru v roku 
1984, súbor už rok fungoval, 
ale nebol to folklór, boli to 
spoločenské tance. Ja som to 
pretavil celé do folklóru a tak 
to ostalo až do dnešných dní. 
Ja som tam pôsobil šesť rokov, 
do roku 1990, potom prišiel 
súčasný vedúci Rado Bakaľár, 
ktorý bol veľmi schopný, takže 
bolo jasné, že ten súbor bude 
pokračovať,“ povedal Lazúr. 
„Nech ten folklór funguje aj 

naďalej. To sú naše tradície, 
naše korene. Je dobré, keď 
mladí poznajú naše tradície. 
Nech sa súbor rozvíja, nech 
rastie a nech máme všetci z 
neho radosť,“ poprial súboru 
Lazúr. 

Folklórny súbor Inovec vo 
svojom programe interpretuje 
zvyky, piesne a tance z viace-
rých národopisných regiónov 
Slovenska. Najviac sa orientuje 

na svoj Tekovský región - 
oblasť Horného Požitavia. 
V bohatom repertoári má 
zaradené aj piesne a tance z 
východného Slovenska, Lipto-
va a Detvy. Vystúpenia súboru 
tak prezentujú rôznorodosť a 
bohatstvo slovenskej ľudovej 
kultúry.  Tento projekt sa 
uskutočnil vďaka finanč-
nej podpore Nadácie ZSE.

Peter Klimant

Folklórny súbor Inovec oslávil svoje 40. narodeniny

V sobotu 9. decembra 2023 sa v priestoroch divadel-
nej sály Mestského strediska kultúry a športu v Zlatých 
Moravciach uskutočnil predvianočný koncert folklórne-
ho súboru Tribeč pod názvom „Na vianočných trhoch“.

Viac ako hodinu trvajúci 
koncert začal o 17.00 ho-
dine. Ešte pred začiatkom 

koncertu sa vo vestibule 
MSKŠ konali malé vianočné 
trhy. Podával sa teplý punč, 

pagáče, vianočné pečivo a 
koláče. „Už týmito malými 
trhmi sme chceli ľuďom pri-
blížiť tú atmosféru pravých 
vianočných trhov, ktoré 
potom ďalej pokračovali v 
našom programe. Ten bol 
venovaný našim rodičom, 
partnerom, partnerkám, 
priateľom, všetkým, ktorí 
nás podporujú v láske k 
tradíciám našich predkov. 
Tematika koncertu bola 
samozrejme vianočná, to 
znamená, že program bol 
popretkávaný koledami a 
zvykmi spojenými s vianoč-
nými sviatkami,“ vyjadril sa 
Jakub Cibira z Folklórneho 

súboru Tribeč. 
„Náš koncert by nevznikol 

bez podpory mesta Zlaté 
Moravce, MSKŠ Zlaté Mo-
ravce a Strednej odbornej 
školy obchodu a služieb, za 
čo im patrí naše poďakova-
nie. Rovnako ďakujem všet-
kým účinkujúcim, pretože s 
prípravou takého koncertu 
je veľmi veľa práce. V ne-
poslednom rade ďakujem 
každému divákovi, ktorý 
nás prišiel podporiť. Srdeč-
ná vďaka!“ Dodal folklorista 
Jakub. 

 
Peter Klimant

Na vianočných trhoch s Folklórnym súborom Tribeč
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V sobotu 16. decembra 2023 mali Zlatomoravčania 
možnosť zažiť výnimočný kultúrny zážitok. V divadel-
nej sále zlatomoraveckého kaštieľa sa uskutočnil kon-
cert pod názvom Predvianočné hviezdne Zlaté Moravce. 

Podujatie pripravil poslanec 
NR SR Marián Kéry spoločne s 
primátorom Dušanom Husá-
rom a Mestským strediskom 
kultúry a športu v Zlatých Mo-
ravciach. Na podujatí sa pred-
stavili sólisti – Jana Juríčková, 
Ján Babjak a Petra Zaujecová. 
Svoje umenie predviedol i 

Orchester ľudových nástrojov 
Miroslava Dudíka. Moderáto-
rom večera bol Juraj Havaj. 

„Som veľmi rád, že aj v tomto 
roku sme pokračovali v tradícií 
vianočných koncertov. Teší 
ma, že sme mali plnú sálu, 
to je vždy to najdôležitejšie. 
Chcem sa poďakovať pánovi Ladislavovi Švihelovi, ktorý 

stál pri zrode myšlienky týchto 
koncertov. Napriek tomu, že 
už nie je medzi nami, patrí mu 
za to veľká vďaka a naša úcta,“ 
povedal Marián Kéry.

Podujatia sa zúčastnil i 
Rudolf Jindrák, veľvyslanec 
Českej republiky na Slovensku. 
„Koncert bol vynikajúci. Som 
rád, že som počul aj češtinu - 
vystúpenia boli i od českých 
autorov a myslím si, že je veľmi 

dobre, že sa to zorganizovalo. 
Ľudia boli spokojní a ja som 
bol spokojný tiež,“ povedal 
český veľvyslanec.

Ľudia prišli na koncert 
naozaj v hojnom počte. Di-
vadelná sála bola úplne plná. 
Vstup bol, samozrejme, voľný. 
Vrcholom programu bola pie-
seň Tichá noc, ktorú spolu so 
všetkými účinkujúcimi spieva-
la celá sála.

Peter Klimant

Predvianočné hviezdne Zlaté Moravce 

V Zlatých Moravciach sme sa na Silvestra rozlúčili so 
starým rokom peknou akciou. Na Námestí Andreja Hlin-
ku sa podávala kapustnica a varené vínko. Ohňostroj 
tento rok chýbal. 

Silvester je už tradične 
spojený s bujarými oslava-
mi. Súčasný trend je ale taký, 
že samosprávy postupne 
upúšťajú od pyrotechniky. 
Hlučné ohňostroje sa tak 
pomaly, ale isto stávajú mi-
nulosťou. „Aj my v Zlatých 
Moravciach sme sa tento rok 
rozhodli zrušiť silvestrovský 
ohňostroj. Tento typ zábavy 
je totiž škodlivý pre životné 
prostredie a veľmi prekáža 
aj domácim miláčikom. 

Navyše sú to peniaze doslov-
ne vyhodené do vzduchu,“ 
vyjadril sa primátor Zlatých 
Moraviec Dušan Husár. 

To, že na zlatomoraveckom 
námestí nebol ohňostroj 
ale neznamenalo, že nebo-
la ani silvestrovská zábava. 
„Rozlúčka so starým rokom 
prebehla v pokojnej a pria-
teľskej atmosfére. Od 20.00 
hodiny do 22.00 hodiny sa 
na námestí podávala kapust-
nica a varené vínko. Presne o 

22.00 hodine sme spoločne 
zapaľovali prskavky. Týmto 
nehlučným spôsobom sme 

povedali zbohom roku 2023,“ 
povedal primátor Husár. 

Peter Klimant

Silvester sme na námestí oslávili moderne, bez 
ohňostroja
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V utorok 5. decembra 2023 sa v priestoroch Mestského 
strediska kultúry a športu v Zlatých Moravciach usku-
točnili tradičné Vianočné tvorivé dielne. Zúčastnili sa 
ich stredoškoláci a seniori.

Vianočné tvorivé dielne zor-
ganizovalo Mestské stredisko 
kultúry a športu v Zlatých 
Moravciach v spolupráci s 
Občianskym združením Pla-
tan a zlatomoraveckou Úniou 
nevidiacich a slabozrakých 
Slovenska.

Tvoriť sa začalo o 10.00 ho-
dine dopoludnia. Celá akcia 
trvala približne dve hodiny. 
„Vyrábali sme vianočné gule, 
šále, košíky, vianočné prestie-
rania na stôl a ozdobovali sme 
aj medovníky,“ povedala Klau-
dia Ivanovičová z OZ Platan. 

Akcie sa zúčastnili študenti 
Gymnázia Janka Kráľa a seniori 
zo Zlatých Moraviec. „Bola 
som veľmi prekvapená, akí 
šikovní boli študenti. Krásne 
zdobili medovníky, šlo im to 
veľmi dobre na prvýkrát. Klo-
búk dole pred nimi,“ vyjadrila 
sa Terézia Pilčíková, ktorá učila 
zdobenie medovníkov.

Organizátori vyjadrili spokoj-
nosť s celou akciou. „Bolo to 
naozaj krásne. Sme spokojní s 
tým, ako to prebiehalo. Páčilo 
sa aj študentom, ktorí boli veľ-
mi slušní, pozorní a celé ich 
to zaujalo,“ dodala na záver 
Klaudia Ivanovičová. 

Peter Klimant

Vianočné tvorivé dielne v Mestskom kultúrnom 
stredisku

Mestská knižnica v Zlatých Moravciach zorganizovala 
na svojej pôde besedu s regionálnou spisovateľkou Ma-
rianou Mrázikovou Repiskou. Podujatie sa uskutočnilo 
v stredu 29. novembra 2023. 

Približne hodinu trvajúca 
beseda začala o 16.00 hodi-
ne. Prítomní poslucháči  sa 
tu mohli dozvedieť veľa zau-
jímavého zo života autorky a 
samozrejme i mnohé pikošky 
o jej knihách a písaní všeobec-
ne. Odzneli tu i úryvky z jej 
kníh, ktoré predniesla recitá-
torka Anna Kiššová. Poslucháči 
si vypočuli aj recenzie na kni-
hy autorky od jej viacerých 
čitateľov. 

Na záver besedy nechýbala 
autogramiáda s možnosťou 
zakúpenia si publikácií Maria-
ny Mrázikovej Repiskej. 

Mariana Mráziková Repiská 
pochádza z obce Čaradice. 
Svoju spisovateľskú prvotinu 
pod názvom Stretávka vy-
dala v závere roka 2020. Ide 
o román venovaný prevažne 
ženám. Mráziková Repiská 
celkovo vydala štyri knihy, 
okrem Stretávky je to román 

Spomienky jednej au-pairky a 
dve detské knihy – Zajko horo-
lezec a Prvák zajko. Ako pove-
dala, v súčasnosti sa pohráva 
s myšlienkou, že najbližšie 

mesiace napíše ďalšiu detskú 
knihu. Detaily však nateraz 
prezrádzať nechcela.

Peter Klimant

Beseda s regionálnou autorkou Marianou  
Mrázikovou Repiskou 
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Výnimočný hudobný zážitok sme mali možnosť za-
žiť v nedeľu 26. novembra 2023 vo farskom Kostole sv. 
Michala Archanjela v Zlatých Moravciach. Vystúpil tu 
chrámový zbor CANTUS  pri príležitosti 30. výročia jeho 
existencie.  

Nedeľa Krista Kráľa sa stala 
dňom, keď sme oslávili svoje 
30. výročie od založenia. Zbor 
v roku 1993 založila dnes už  
zosnulá dirigentka Mgr. Mária 
Pia Podhorná, od roku 2009 ve-
die zbor terajšia dirigentka Soňa 
Meňhertová. Za 30 rokov sme 
nacvičili množstvo skladieb na-
šich aj zahraničných skladateľov, 
spievali sme nielen v našom 
farskom kostole, ale boli sme 
pozývaní aj do iných farností. 
S dôstojným pánom dekanom 
Mariánom Javorom sme absol-
vovali svoju prvú zahraničnú 
cestu. Boli sme v Rumunsku, 
kde sme slávili sviatok  Sv. Cy-
rila a Metoda pre rumunských 
Slovákov. Navštívili sme aj Rím, 
a to v roku 1995 s dirigentkou 
Mgr. Máriou Piou Podhornou 

a potom v roku 2018 s diri-
gentkou Soňou Meňhertovou.  
Ale najväčší zážitok bol pre 
nás zájazd do Svätej Zeme, 
absolvovali sme ho s terajším 
dôstojným pánom dekanom 
Petrom Štálnikom. Načerpali 
sme tu veľa duševného pokoja 
a utvrdili sme sa v tom, že spie-
vať na Božiu slávu je niečo, čo 
nás všetkých obohacuje. Sna-
žíme sa  stále nacvičovať nové 
skladby, aby sme sa posúvali 
ďalej a potom ich mohli pred-
viesť hoci aj na koncerte, ako 
bol aj tento náš výročný. Preto 
sa touto cestou  chcem v mene 
dirigentky a celého zboru Can-
tus poďakovať všetkým našim 
priaznivcom, ktorí prišli dňa 26. 
novembra 2023 na náš koncert. 
Veríme, že z nášho koncertu 

odchádzali spokojní, naplnení 
krásnou hudbou, ktorá znela 
na oslavu nášho Nebeského 
Otca. Zároveň sa tešíme na 
ďalšie stretnutia pri chrámovej 
hudbe. Ďakujeme.

Na záver chcem spomenúť 
tých, ktorých si veľmi vážime, 
pretože nás stále podporujú 
a dodávajú nám silu kráčať 
a pracovať ďalej - dôstojný pán 
dekan Peter Štálnik, dôstojný 
pán dekan Marián Javor, pán 
kaplán Jozef Hlavina. Našich 
koncertov sa vždy zúčastní 
aj pán primátor Dušan Husár, 

ktorému tiež ďakujeme za pod-
poru. Ešte sú tu dvaja ľudia, 
ktorým patrí poďakovanie za 
to, že zaznamenali náš koncert 
- fotograf Paľo Čepček a kame-
raman Miloš Madola.

“Tak ako starý rok padá, nech 
do Vašich sŕdc šťastie sadá. 
Zabudnite na bolesť a starosti 
a prežite ďalší rok v láske a 
radosti.” V novom roku pevné 
zdravie a pokoj všetkým čitate-
ľom a priaznivcom zborového 
spevu, prajú členovia spevác-
keho zboru Cantus.

Oľga Ďurčeková

Výročný koncert speváckeho zboru Cantus

V dňoch 1. až 3. decembra 
2023 sa v Galante konali 
Majstrovstvá SR v boxe, na 
ktorých súťažil za náš klub 
BC Zlaté Moravce Juraj 
Bóna vo váhovej kategórii 
67 kg. V semifinálovom 
zápase súpera porazil na 
TKO, pričom súpera úplne 
deklasoval už v 1. kole. Vo 
finále sa stretol s boxerom 
z Michaloviec, v zápase 
náš borec ukázal drvivú 
prevahu,  zápas ukončil 

v prvom kole TKO a  stal 
sa majstrom Slovenska vo 
svojej váhe. Vďaka tomu 
získal miesto v slovenskej 
reprezentácii, kde si môže 
zmerať sily so svetovou 
špičkou. Držíme mu palce  
a prajeme mu veľa športo-
vých úspechov do ďalších 
rokov. Zároveň ďakujeme za 
skvelú reprezentáciu.

 
BC Zlaté Moravce

Box Club  
Zlaté Moravce

Počas Národnej konferen-
cie eTwinning 2023 s témou 
Inovácie a vzdelávanie v Žili-
ne si prevzala ocenenie uči-
teľka Gymnázia Janka Kráľa 
v Zlatých Moravciach Mgr. 
Viera Mihalková za 3. miesto 
v kategórii stredné školy. Pri 
hodnotení projektov v rámci 
18. ročníka Národnej súťaže 
brala komisia do úvahy okrem 
kritérií kvality aj originalitu 
projektu, zlepšenie kompe-
tencií žiakov a učiteľov, ako aj 
zapojenie komunity a disemi-
náciu výsledkov.

Projekt s názvom Sport öff-
net uns die Türen (Sport opens 

doors for us), realizovaný v ne-
meckom jazyku v spolupráci 
so slovinskou partnerskou 
školou, bol ocenený národ-
ným certifikátom kvality na 
Slovensku aj v Slovinsku. Na 
projekte sa podieľalo 16 žiakov 
IV.B triedy. Aj napriek tomu, 
že spolupráca v novej platfor-
me ESEP/eTwinning, ako aj vo 
virtuálnej triede TwinSpace, 
bola poznačená častými tech-
nickými problémami, žiaci sa 
naučili niečo nové zábavnou 
a inovatívnou formou a zažili 
medzinárodnú partnerskú 
spoluprácu.

Gymnázium Janka Kráľa

Ocenenie v národnej  
súťaži eTwinning 2023

Autor foto: Paľo Čepček
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Štrnásty december sa v Základnej škole na Pribinovej 
ulici v Zlatých Moravciach niesol v znamení niečoho no-
vého. Tradičnú vianočnú akadémiu, na ktorú boli mnohé 
roky rodičia, žiaci i samotní učitelia zvyknutí, vystriedali 
vianočné trhy v areáli školy.

Vianočné trhy v mestách sú ne-
odmysliteľným znamením toho, 
že prichádzajú najkrajšie sviatky 
v roku. Atmosféra na trhoch býva 
čarovná. Preto sme sa rozhodli 
zorganizovať niečo takéto aj na 
pôde našej školy. Chceli sme, aby 
sme sa navzájom viac spoznali. 
Prechádzka Vianočnou uličkou 
bola tým správnym priestorom 
na vzájomnú komunikáciu medzi 
ľuďmi, ktorí sa trhov zúčastnili.  
Zažili sme tak spolu niečo nové. 
Zastaviť sa mohol ktokoľvek, 
kto prejavil záujem a prijal naše 
pozvanie. 

Na ľudí, ktorí sa našich vianoč-
ných trhov zúčastnili, čakali počas 

decembrového popoludnia 
stánky s predajom drobných  dar-
čekov i tvorivé dielne na výrobu 
vianočných ozdôb či pozdravov. 
Ľudia si mohli zaspomínať na 
staré zvyky a tradície v podobe 
vystúpení, ktoré sú súčasťou 
našej ľudovej kultúry. Každý, kto 
mal chuť, sa mohol ponúknuť 
teplým čajom, vianočným pun-
čom, perníkom či slaným peči-
vom. Takéto dobroty pripravili 
naše pani kuchárky. Každý, kto 
ochutnal, bol spokojný. O la-
bužnícky zážitok pre hostí sa 
postarali aj žiaci z 8. a triedy, ktorí 
sa rozhodli ponúkať fantastické 
palacinky. Bol o ne veľký záujem. 

Súčasťou vianočných trhov bol 
aj živý betlehem a vystúpenie 
mažoretiek. 

Hlavná myšlienka tejto vianoč-
nej akcie sa niesla v duchu ... „raz 
v roku sa naša škola zmení. To je 
vždy, keď pocítime, že na svete 
nie sme sami.“ A my sme chceli, 
aby v tento deň nikto nebol sám 
a zažil v našej prítomnosti kúsok 
Vianoc ešte pred samotnými 
Vianocami.

Veríme, že každý si odniesol 
z trhov nielen príjemné pocity, 

ale aj sviatočnú náladu a upevnil 
tak v sebe čakanie na čarovné 
a zázračné obdobie, ktoré 
máme pred sebou.

Ďakujeme každému, kto si 
našiel čas a strávil ho v našej prí-
tomnosti. Už teraz sa tešíme na 
to, čo všetko nás čaká v priebehu 
nasledujúceho roka. Všetkým 
želáme krásne Vianoce a neza-
budnuteľný nový rok.

 
 

PaedDr. Marianna Hajková

Vianočné trhy na Pribinke

V stredu 29. novembra 2023 
sa v našej škole konalo význam-
né podujatie. V priestoroch auly 
sa uskutočnila Konferencia 
o sociálnom podnikaní. Táto 
konferencia bola vyvrcholením  
projektu Erasmus plus – „Mladí 
sociálni podnikatelia - projekt 
o sociálnom podnikaní na 
európskych školách“. Na tomto 
projekte spolupracujeme s naši-
mi partnermi z Grécka: stredná 
škola z Grécka - 4 Geniko Lykeio 
Larissas a sociálny podnik z 
Grécka - AID - Alternative inno-
vative development Larissas a 
taktiež sociálny podnik APTET 
Levice. Hlavným cieľom tohto 
projektu je dostať do povedo-
mia študentov problematiku 
sociálneho podnikania, čo 
bolo aj hlavnou myšlienkou 
konferencie.

Konferencie sa zúčastnili 
zástupcovia študentov z našej 
školy a privítali sme aj spolužia-
kov z ďalších stredných škôl so 
svojimi učiteľmi, taktiež predsta-
viteľov samosprávy. Medzi od-
bornými hosťami konferencie 
boli: PhDr. Peter Marko a Mgr. 
Miroslav Černay z Regionálneho 
centra sociálnej ekonomiky v 
Nitre, PhDr. Stanislav Lörinz, 
predseda predstavenstva soci-
álneho integrovaného podniku 
Aptet Levice, Mária Ondriášová, 
konateľka sociálneho podniku 
Marion zo Zlatých Moraviec, 
Mgr. Ing. Eliška Valová, koordi-
nátorka Sociálneho podniku 
mesta Nová Baňa a hlavným 
rečníkom konferencie bol 
štátny tajomník Ministerstva 
práce, sociálnych vecí a rodiny 
a zároveň predseda Aliancie 

pre sociálnu ekonomiku na 
Slovensku Mgr. Branislav On-
druš. Vo svojom príhovore sa 
v úvode zameral na pojem 
sociálny podnik a jeho ciele. 
Na konkrétnom príklade špa-
nielskeho výrobcu bicyklov 
Aeron poukázal na to, ako by 
mal fungovať úspešný sociálny 
podnik. Ďalší účastníci prezen-
tovali skúsenosti zo sociálnych 
podnikov, odpovedali aj na 
otázky študentov ohľadom fun-
govania sociálnych podnikov. 
Mgr. Lea Pustaiová z partnerskej 
organizácie APTET predstavila 
študijný materiál, na ktorom 
spolupracovali s partnerskou 
organizáciou AID z Grécka 
a ktorá slúžila študentom ako 
podklad  pri štúdiu o sociálnom 
podnikaní a pri príprave podni-
kateľských plánov.

Za študentov vystúpil Filip 
Rajnoha, študent štvrtého 
ročníka našej školy, ktorý pred-
stavil podnikateľské nápady 
študentov, ktoré vypracovali na 
hodinách ekonomiky v rámci 
tohto projektu. Konferencia o 
sociálnom podnikaní predstavi-
la študentom jednu z možností, 
ktorou sa vo svojom profesij-
nom živote môžu uberať a ako 
môžu byť  aj prostredníctvom 
sociálneho podniku prospešní 
miestnemu spoločenstvu. 
Veríme, že si všetci účastníci 
odniesli z konferencie nové 
informácie a poznatky z oblasti 
sociálneho podnikania.

 
Ing. Jana Palajová, 

koordinátorka projektov  
Erasmus plus

Konferencia o sociálnom podnikaní na Strednej 
odbornej škole polytechnickej 
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INZERÁT
Mestské stredisko kultú-

ry a športu p.o. vyhlasuje 
v zmysle §281 až 288 zákona 
č. 513/1991 Zb. Obchodný 
zákonník v znení neskorších 
predpisov obchodnú verejnú 
súťaž na prenájom  pozemku 
o výmere 60 m2 na Továrenskej 
ulici v Zlatých Moravciach, pri-
čom sa jedná o časť pozemku 
z parcely KN registra „C‘‘ číslo 
p.č. 3407/1, druh pozemku 
ostatná plocha o celkovej vý-
mere 45098 m2, nachádzajúca 
sa v k.ú. Zlaté Moravce .

Lehota na predkladanie 
ponúk končí dňa 25.01.2024 
o 13.00 hod. Bližšie informácie 
získate na webovej stránke 
Mestského strediska kultúry 
a športu  www.mskszm.sk, /
povinné zverejňovanie; Ostat-
né/, prípadne na telefónnom č. 
0901/708907.

Mesto Zlaté Moravce v súlade 
so zákonom SNR č. 138/1991 Zb. 
o majetku obcí v znení neskor-
ších predpisov a podľa Zásad 
hospodárenia a nakladania 
s majetkom Mesta Zlaté Morav-
ce SM_005/2023, účinných od 
14.12.2023 vyhlasuje ponuku na 
prenájom nasledovných neby-
tových priestorov a pozemkov 
vo vlastníctve mesta formou 
priameho prenájmu: 
n nebytový priestor o výme-

re 135,00 m2 nachádzajúci sa 
v nehnuteľnosti – budove so 
súpisným číslom 3283 /areál 
Viničná 1/ na ulici Viničná č.1 
v Zlatých Moravciach, posta-
venej na pozemku parcely KN 
registra „C“, č. parcely 2606/4 
(druh pozemku: zastavané 
plochy a nádvoria) zapísanej 
na LV č. 3453, pre katastrálne 
územie Zlaté Moravce a ostat-
né plochy (podiel na pozemku 

-prístupovej ceste) o výmere 
199,67 m2 pozemok /prislúcha-
júca časť dvora/, parcela KN reg. 
„C“ číslo parcely 2606/1, zapí-
saný na LV č. 3453 okres Zlaté 
Moravce, obec Zlaté Moravce, 
katastrálne územie Zlaté Morav-
ce účel využitia prenajímaných 
nebytových priestorov : sklado-
vé priestory;
n prenájom pozemku o vý-

mere 24,00 m2 z parcely KN 
registra „C“ č. parcely 2606/7 
(druh pozemku: zastavané 
plochy a nádvoria) o celkovej 
výmere 63,00 m2, zapísaných 
na LV č. 3453 pre katastrálne 
územie Zlaté Moravce, ktorý 
sa nachádza na ulici Viničná 1 
v Zlatých Moravciach, účel vy-
užitia prenajímaného pozemku: 
na nepodnikateľské účely;
n prenájom pozemku o vý-

mere 145 m2 z parcely KN 
registra „C“ č. parcely 2606/1 

(druh pozemku: zastavaná 
plocha a nádvorie) o celkovej 
výmere 6053 m2, zapísaný 
na LV č. 3453, nachádzajúci 
sa na Viničnej ulici v Zlatých 
Moravciach, účel využitia 
prenajímaného pozemku: 
podnikateľské účely.

Lehota na predkla-
danie ponúk končí dňa 
25.01.2024 o 13.00 hod.

Bližšie informácie o pre-
nájme vyššie uvedeného 
nebytového priestoru získate 
na úradnej tabuli a webovej 
stránke mesta Zlaté Moravce 
www.zlatemoravce.eu, /Mest-
ský úrad; Predaj, prenájom/, 
prípadne na č. telefónu 037/69 
239 22  (Oddelenie majetkovo 
- právne  MsÚ Zlaté Moravce)

    
 

 PaedDr. Dušan Husár,            
            primátor mesta 

PONUKA NA PRENÁJOM NEBYTOVÝCH PRIESTOROV A POZEMKOV VO 
VLASTNÍCTVE MESTA ZLATÉ MORAVCE FORMOU PRIAMEHO PRENÁJMU V decembri nás 

navždy opustili títo 
Zlatomoravčania

Mária Bartová 
 vo veku 81 rokov

Júlia Cigáňová 
 vo veku 90 rokov

Pavlina Gregorová 
 vo veku 73 rokov

Antónia Holečková 
 vo veku 83 rokov

Pavol Huňady 
 vo veku 90 rokov

Elena Koniarová 
 vo veku 92 rokov

Milan Kovan 
 vo veku 65 rokov

Ľudovít Lenárt 
 vo veku 91 rokov

Júlia Luknišová 
 vo veku 76 rokov

Emília Nipčová 
 vo veku 80 rokov

Mária Novoselovová 
 vo veku 84 rokov

František Škula 
 vo veku 71 rokov

Otília Škulová 
 vo veku 79 rokov

Hedviga Turčanová 
 vo veku 91 rokov

Gertrúda Varsányiová 
 vo veku 85 rokov

Marta Ferencová 
 vo veku 81 rokov
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